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Vize & mise

Chceme svět, kde organizace a jednotlivci nakládají se svými zdroji tak, že zváží míru 
pozitivního dopadu, který mohou mít.

Pomáháme lidem a organizacím pozitivního dopadu dosáhnout. Podporujeme je lepšími 
informacemi, příležitostmi a rozhodovacími nástroji. Vytváříme inspirativní prostředí, kde se 
snažíme posunout sebe navzájem, vytvořit prostor na testování svých schopností a mít radost 
z větší seberealizace a větší jistoty, že náš dobrý pocit z nějakého výsledku není jen pocit.

Klademe důraz na kvalitní analýzy a data. Pomocí našeho frameworku se snažíme vždy 
zaměřit na oblasti intervencí a výzkumu, které jsou důležité, uchopitelné a zároveň 
podinvestované. Spolupracujeme s ostatními organizacemi v naší mezinárodní síti, sledujeme, 
co svět potřebuje a co mu můžeme dát.
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Úvodní slovo
Rok 2023 byl pro nás zajímavé období experimentů, kdy jsme po stabilizaci týmu zkoušeli zviditelnit různá 
relevantní témata od morální filozofie po bezpečnost umělé inteligence i potravinovou bezpečnost. 
Také jsme zkoušeli pomoci lidem překlenout propast mezi získáním přehledu v nějaké důležité oblasti a 
odvedení nějaké smysluplné práce, která ji posune dopředu. Některé aktivity (nový web) se vydařily a jiné 
méně (úvodní přednášky na vysokých školách). 

Celkově rok 2023 provázelo méně příležitostí a prostředků, které by pomohly novým projektům, přesto 
mnoho lidí našlo to své místo, kde se smysluplně zapojit. Mnozí si alespoň vyzkoušeli na hackathonech, 
workathlonech a v na našich projektech, zda by je nějaká konkrétní práce bavila a šla jim.
Během roku se podařilo navázat několik zajímavých spoluprací, propojit mnoho lidí a probrat mnoho témat. 
Tímto bych chtěla poděkovat všem, kdo přispěli svou perspektivou a věnovali zamyšlení perspektivám 
jiných!

Největší radost mám ale opět ze skvělé otevřené atmosféry na seminářích, víkendovkách i běžných 
setkáních, kterou jsme společně vytvořili. Chtěla bych tedy poděkovat za Vaši podporu i kritiku a budu se 
těšit v příštím roce!

Hana Kalivodová.
Předsedkyně Spolku pro efektivní altruismus
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Efektivní altruismus je volné hnutí, kde jedinci 
oslovení jeho principy mohou zakládat spolky různou 
měrou navazující buď na jeho filozofii nebo konkrétní 
aktuální výzkumné či intervenční oblasti. 

Český spolek je lokální organizací navazující na 
principy efektivního altruismu, pomáhající členům a 
zájemcům přemýšlet o svém osobním dopadu již od 
roku 2016. Členy máme po celé republice, akce 
organizujeme především v Praze a Brně.

Členů máme formálně 67 (členství slouží pouze k 
možnosti volit předsednictvo a radu), 631 uživatelů na 
Slacku, 2300 FB sledujících a 3 zaměstnance na 
částečné úvazky.

O českém spolku pro 
efektivní altruismus

Meta-organizace jako Český spolek 
pro efektivní altruismus fungující 
jako multiplikátoři pozitivního 
dopadu ostatních organizací a 
jednotlivců.
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Shrnutí roku
● Našimi semináři prošlo celkem 193 účastníků
● Uspořádali jsme více než 70 eventů
● 16 lidí změnilo kariéru směrem k většímu pozitivnímu dopadu nebo 

udělalo velké kroky k její změně
● ~800 hodin bylo stráveno dobrovolnickou prací
● Po několika letech vznikl nový web, má ohlasy mezi jinými skupinami, 

vytvořili jsme tedy jeho šablonu, kterou sdílíme
● Uspořádali jsme několik různých diskuzí a workshopů s cilem představit 

různé kariéry. 
● Kromě toho jsme uspořádali úvodní přednášky na univerzitách v 

několika městech, které celkem navštívilo přes 400 lidí. Nicméně z 
našich dotazníků to nevypadá, že by to vedlo k nějakému vyššímu 
zapojení.
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Historické milníky
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Teorie změny
Efektivní altruismus Česko je meta-organizace. 
Působíme jako multiplikátoři pozitivního dopadu 
ostatních organizací a jednotlivců.

Propojujeme světové organizace zaměřující se na 
důležité problémy (podle ITN frameworku) s 
relevantními profesionály či nadanými mladými lidmi.

Vytváříme prostor, kde je možné se informovat, 
probírat do hloubky důležitá témata, networkovat a 
vyzkoušet si své schopnosti na projektech.

Naším cílem je, aby více lidí z Česka pracovalo na 
urgentních globálních problémech efektivně nebo na 
ně vynaložilo nějaké zdroje jiným způsobem.
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Hana Kalivodová: Předsedkyně CZEA od prosince 2021. 
Zaměřuje se především na organizační rozvoj, strategii a 
celkovou koordinaci a realizaci projektů. Vystudovala filozofii 
a pracovala jako datová analytička.

Vojtěch Brynych: Místopředseda CZEA od konce roku 2021. 
Zodpovědný za právní zastoupení, administrativu a 
zefektivnění procesů. Dříve pracoval v oblasti jaderné 
chemie a na forecastingovém turnaji organizovaném 
Českými Prioritami.

Jakub Sechter: Zkušený produktový manažer a business 
developer. Založil úspěšnou aplikaci Spendee. V roce 2019 
se dostal do výběru 30 pod 30 od časopisu Forbes. V týmu 
řídí outreach a komunikační aktivity.

Tým
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Web development pod vedením Jakuba Sechtera
Stanislav Zavadil: Právník a vývojář. Loňský absolvent seminářů a 
organizátor víkendovek, letošní radní a vývojář webu. Zakladatel 
whistleblowerské aplikace Whispero, kterou jsme použili pro nastavení 
komunikace s ombudsmany.
Radek Matěj: UX designer. Dlouholetý člen a organizátor 
racionalistických akcí. Letos nám navrhl design webu a celkový styl.

Reminders
Polina Suchá: Před tím než získala pozici v organizaci OBRAZ, pomáhala 
s organizováním akcí a zlepšovala procesy
Karin Zamrazilová: PhD Student & Researcher na Univerzitě Karlově. 
Pomáhá s přípravou marketingových kampaní a s komunikací vůči 
členské základně.

Newsletter tým pod vedením Jakuba Sechtera
Natálie Božiková: Studentka teritoriálních studií na Univerzitě Karlově. 
Pomáhala s kompletací newsletteru.
Ester Dobiášová: Bloggerka, žurnalistka a fotografka. Spolku pomáhá s 
korekturou textů. 

Tým Brno samořídící
Jan Votava: Filozof. dlouhotelý člen, radní a hlavní organizátor seminářů a 
akcí v Brně. 
Michal Keda: Vývojář. Dlouhotelý člen, radní, Pomáhal s Newslettrem a 
spoluorganizoval akce v Brně.



Organizační struktura

Český spolek pro efektivní altruismus je právně 
spolkem s radou, která má 5-7 volených členů, 
viz stanovy. Předseda a místopředseda jsou 
také voleni valnou hromadou. 

Rada se setkává přibližně měsíčně, core team 
včetně předsedy a místopředsedy jednou 
týdně.

Pro volby používáme online approval voting. V 
roce 2023 pokračoval stejný tým jako v 
předešlém roce. 2 lidé na 0.7 úvazku a jeden na 
celý úvazek.. 

Naše úvazky pokrývá náš hlavní sponzor: 
Centrum pro Efektivní Altruismus, projekt 
Effective Ventures Foundation (UK), což je 
charitativní organizace v Anglii a Walesu, 
případně Effective Ventures Foundation USA 
Inc., která má sídlo v USA.

Organizační strukturu popisuje obrázek v pravo.

Valná 
hromada 

spolku

Členská 
základna

Široká 
CZEA 

komunita

CEA
Funder

Nový 
organizátor

Místopřed-
seda

Organizátor

PředsedaKomise

Externí 
expert

Rada

Ombudsmani
Core team

volí

Schvaluje 
kandidáty

Vybírá a 
navrhuje
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Složení vnitřního a rozšířeného týmu

Zkratky: CZEA = Efektivní altruismus Česko, CBG = Community Building grant, IF = Infrastructure grant
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Granty

Community Building Grant
Grant na 1,9 úvazku, který pokrývá fungování spolku a péči o komunitu, 
pořádání akcí a organizaci části našich projektů.

Infrastructure grant
Grant na pokrytí 1 úvazku na strategické vedení spolku a programů.

Zde uvádíme hlavní granty ze kterých 
jsme čerpali v roce 2023.

Všechny granty v roce 2023 jsme získali 
od Centra pro efektivní altruismus. 
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Granty
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Zde uvádíme hlavní granty ze kterých 
jsme čerpali v roce 2023.

Všechny granty v roce 2023 jsme získali 
od Centra pro efektivní altruismus. 

https://funds.effectivealtruism.org/funds


Community building grant
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Pořádání akcí 35,000 Kč Kompenzace pro core tým, 
zaměstnance a stážisty

2,100,000 Kč

Knihy na rozdávání 7,000 Kč Nájmy 272,000 Kč

Admin 112,000 Kč Ostatní 24,000 Kč

2 víkendovky a 
coworkingový týden

74,000 Kč



Komunita
Průzkum 
Od roku 2020 děláme průzkum mezi lidmi 
sledujícími náš Slack a newsletter. Z průzkumu je 
zřejmé, že komunita (nebo lidé ochotní vyplňovat 
průzkum) se meziročně z 30-60% obměňuje.

Členů máme formálně 67 (členství slouží pouze k 
možnosti volit předsednictvo a radu), 600 uživatelů 
na Slacku, z toho cca 90 je aktivní každý týden, 
2300 sledujících na Facebooku a 485 odběratelů 
newsletteru.Z průzkumu: Jak jsou lidé obeznámeni s 

principy efektivního altruismu, je vidět, že 
respondenti z roku 2023 jsou vice 
obeznámení s principy efektivního 
altruismu než respondenti z předešlého 
roku.
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Sledující

CZEA Alumnis 
Seniorní EAs, co se posunuli dále 
ve svých EA kariérách a nejsou (už 
tolik) aktivní v komunitě jako 
takové, ale rádi občas konzultují 
apod.

Dobrovolníci 
nevedou projekty, ale pomáhají s 
nimi. Mohou to být třeba 
facilitátoři na připravených 
seminářích či lidé, co si vezmou 
na starost nějakou část 
organizační aktivity při přípravě 
konferencí.

Garanti

Garanti 
Aktivně přispívají k činnosti 
spolku. Organizují meetupy, 
vymýšlí a tlačí projekty, 
připravují semináře či jinak 
přispívají k rozkvětu komunity. 
Typicky vedou a zodpovídají za 
nějaký větší nebo menší projekt 
nebo spolkovou aktivitu, stálou 
nebo jednorázovou.

Účastníci
Chodí na meetupy, účastí se 
seminářů a reading groups, 
kariérních a 1:1 konzultací.

Růst komunity

Účastníci

Dobrovolníci
CZEA Alumnis

Sledující
Lidé na facebooku a dalších 
sociálních sítích sledující naše 
novinky, odebírající newsletter, 
přihlašující se do slacku.
Slack
Facebook
Linkedin
Twitter
Instagram
Newsletter
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Demografie

● Poměry mezi ženami a muži se od 
roku 2022 zlepšil, procentuální 
zastoupení žen stouplo z 22 % v 
roce 2022 na 35 % v roce 2023.

● Členové naší komunity jsou ve 
srovnání s jinými EA komunitami 
starší, pouze méně než 20 % je 
mladších 26 let. 20 % respondentů 
byli nováčci. 

● Dominantním oborem 
respondentů je informatika,  
následovaná humanitními vědami, 
jejichž zastoupení se poslední roky 
zvyšuje. 

● Nejvíce respondentů byli 
zaměstnanci s 〜46 %, následování 
OSVČ s 〜31 %. 

Ekonomický status

Zaměření respondentůVěk respondentů

Pohlaví respondentů
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Aktivita Kolik korun ročně přispíváš charitám nebo 
projektům?

Věnoval/a jsi se v roce 2023 EA 
projektům či akcím? Kolik hodin?

Měl CZEA vliv na výběr tvého oboru?

● počet aktivních členů na 
slacku během týdne 
každý rok roste

● téměř třetina 
respondentů ročně 
daruje mezi 
10.000-50.000 Kč

● 20 % respondentů se 
věnovalo více než 100 
hodin EA projektům 
nebo akcím v roce 2023 

Aktivní lidé na Slacku
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Způsoby sběru dat
Zdraví komunity monitorujeme skrze ombudsmani, 
otevřené formuláře, dotazníky a částečně i skrz 
Strukturované rozhovory. Do loňského roku jsme se 
snažili organizovat půlroční a později roční celospolkové 
retrospektivy, ale s větší a diverznější a roztříštěněji se 
potkávající komunitou přestaly být retrospektivy vhodný 
formát.

Hlavní faktory, které brání většímu 
zapojení do EA (%)
nedostatek času 30
čekání na lepší okamžik (po studiích…) 14
nedostatek dobrých/vhodných příležitostí 11
Váhavost 10
nemám jasno v tom, jak nejlépe pomoci 10
nedostatečná motivace 7

Komunitní zdraví, kritika & obavy

Konflikty zájmů a ombudsmani
V roce 2022 si komunita poprvé zvolila 
ombudsmana a ombudsmanku. Ti jsou 
zodpovědní za mediaci konfliktů v komunitě. 
Zatím nebyli nikým kontaktováni. Průběžně 
ověřujeme, že o nich komunita ví.

Strukturované rozhovory
Celkem proběhlo 20 hloubkových rozhovorů s 
příznivci efektivního altruismu v Česku. Na 
jejich základě jsme mimo jiné získali lepší 
přehled o náladě v komunitě: 
Lidé se o nás často dozvědí skrze racionalitu a 
semináře jim pomohou k aktivnějšímu 
zapojení. Překážkou bývá imposter syndrome 
vyvolaný intelektuálními debatami, ale 
sentiment vůči komunitě převažuje dobrý. 
Také jsme kontrolovali, zda lidé vědí o 
existenci ombudsmanů, což se potvrdilo.  18



Aktivity
Naše aktivity v roce 2023 zahrnovaly: 

● Semináře
● Panelové diskuze
● Hackathony
● Coworkingovou chatu
● Víkendovky (2x)
● Career paths events
● Stáže
● Workshopy
● Giving game

Změny

Letošní rok
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Plán aktivit

Škrtlé aktivity nebyly realizované. 20



Pomáhej 
kariérou

Méně efektivní

Efektivnější

Více
úsilí

Méně 
úsilí

Hikes

Newsletter

Writing 
Group

Narozeninová 
párty spolku

Giving Game

Eastern Europe 
Retreat Mini granty

Večeře s experty

Panely Think 
Deep

Hackathon

Víkendovky

Kariérní události

Semináře

Coworking chata 
22
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Stáže 2023

Stáže 2023

Coworking chata 23

xRisks in 
Academia

Biorisk 
policies

Intro talks

Diskuzní panely

Modified 
Giving game 

for corporates



Události
Diskuze

Uspořádali jsme 5 
veřejných diskuzí, na 
témata AI safety a 
odolnosti společnosti.

Coworking week

Na coworkingové chatě 
jsme rozpracovali EA a AI 
koncepty a pracovali na 
letních stážových projektech 
v oblasti AI safety, Biosafety 
a resilience.

Dny AI

Na podzim se nám podařilo se zapojit do měsíční akce 
pořádané prg.ai. Naše akce v Brně i v Praze měly vysokou 
účast a přivedly k nám mnoho lidí, kteří se třeba i zabývají 
AI, ale sotva slyšeli o AI safety. Díky účasti v této podzimní 
sérii eventů se nám podařilo vést mnohé zajímavé dialogy 
a navázat nové spolupráce.

EAG London a 
EAGxVaršava

Skupina českých EAs se 
vypravila na letošní 
konference si vylepšit svou 
myšlenkovou mapu.
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Semináře
Semináře jsou jsou dvouměsíční 
aktivita sestávající z typicky 
osmi setkání, kde se diskutuje 
ve skupinách četba.

Na jarní semináře o EA se 
přihlásilo 44 účastníků, o 10 
více, než na podzimní v roce 
2021.

Na podzim jsme vedle EA uvedli 
i semináře na AI Safety a 
“Prague Season seminář” 
zaměřující se na AI Safety, vědu, 
forecasting a existenční rizika. 
Celkově se na podzim účastnilo 
seminářů 64 lidí.
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Dokončení označuje návštěvu 4 a více setkání



Semináře
V roce 2023 se výrazně zlepšil 
marketing seminářů a bylo 
téměř 200 přihlášených, z toho 
94 účastníků navštívila aspoň 
polovinu setkání. Největší nárůst 
byl v AI safety seminářích. Také 
jsme nově uvedli Kariérní 
semináře.

Dopad seminářů vidíme ve dvou 
úrovních: (a) Jednotlivci mají 
lepší přehled pro budoucí 
kariérní a dárcovské změny (b) v 
případě profesionálů zváží 
efektivní a bezpečnostní 
perspektivy. 
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Propagace 
seminářů
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V lednu jsme publikovali nové 
webové stránky a v únoru jsme 
rozjeli systematičtější propagaci 
našich seminářů, aby se dostaly k 
relevantním zájemcům.



Intro přednášky 
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Na jaře 2023 jsme uspořádali 14 úvodních 
přednášek (celkem pro 262 posluchačů) na 
témata od filozofie a vědy přes resilienci a 
zlepšování institucí až po změnu kariéry.

Motivace: Chtěli jsme vyzkoušet v zahraničí 
fungující model představení EA novým lidem

Experiment: Experimentovali jsme s 
interaktivitou i místy a kontextem.

Výsledky: Pouze 3 lidé z intro přednášek se 
přihlásili na semináře, nebo se jinak zapojili. 

Zhodnocení: Vzhledem k slabému výsledku, 
jsme se rozhodli v dalším roce s úvodními 
přednáškami nepokračovat. Na podzim jsme 
zopakovali jen relativně úspěšnější Impact 
Game a panelové diskuze.



Intro přednášky na VŠ
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Hackathony

Zhodnocení: Hackathony jsou časově náročné a nemívají zatím vysokou 
účast. Celkově jsou hodně závislé na tom, zda přijde někdo s dostatečným 
drivem a představou, čeho za víkend dosáhnout. Přesto nám přijde důležité 
nabízet zájemcům možnost se v Praze ůčastnit osobně. Efektivitu se 
pokusíme zvednout včasnou domluvou týmů a nastudováním témat.

Ve spolupráci s Apart Research jsme v průběhu roku uspořádali 4 
hackathony v prostorách FixedPointu. Průměrně se jich zúčastnilo 8 
lidí. Jeden tým dokonce vyhrál hackathon AI Safety benchmarks. 
Hackathony převážně zajišťuje Jan Provazník.

Motivace: Největší zájem je v naší komunitě o oblast AI Safety. Od 
čtení materiálů v seminář je alei ještě dlouhá cesta k nějakému 
smysluplnému přispění. Hackathony slouží k překlenutí této 
propasti a zároveň nabízí možnost si vyzkoušet osobní fit pro daný 
obor. Spolupráce s APART researchem nám usnadňuje přístup k 
zajímavým Keynote speakerům a kriticky nedostatkovému 
feedbacku od seniorních výzkumníků.
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Víkendovky

Víkendovky jsou intenzivnější 
víkendová setkání s cílem 
poskytnout prostor k diskuzi o 
důležitých tématech.  

Tradičně pořádáme dvě 
víkendovky do roka, na jaře a na  
podzim. 

Víkendovka jarní:          33 účastníků  | 11 workshopů a přednášek | 6 bloků na 1-1s
Víkedovka podzimní:   31 účastníků  | 13 workshopů a přednášek | 8 bloků na 1-1s
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Víkendovky

30

Zpětná vazba od účastníků víkendovek



K lokalizovaným seminářům na téma 
efektivního altruismu a bezpečnosti AI jsme 
letos přidali kariérní seminář. Semináře jsou 
naší stabilní aktivitou, která zajišťuje účastníkům 
dobrý znalostní základ pro další zkoumání 
oblastí s potenciálem velkého pozitivního 
dopadu. 
Zatímco o AI safety seminář je velký zájem od 
relevantních lidí, na kariérní seminář se přihlásili 
lidé s příliš rozdílnými očekáváními. Rozhodli 
jsme se ho tedy v příštím roce nabízet jen 
pokud se sestaví skupina z lidí, kteří už mají 
nějaké základy v tom, jak přemýšlet o 
pozitivním dopadu. 
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Zhodnocení aktivit
Letos nezískaly financování konference, se 
kterými bychom spolupracovali, a proto jsme 
věnovali náš čas experimentům s intro 
přednáškama o EA, rozhodování, resilienci a 
pozitivním dopadu. Vyzkoušeli jsme si různé 
formáty a sbírali feedback, abychom zjistili, že se 
nám celkově nevyplatí do přípravy přednášek a 
výjezdů do okresních měst investovat.

Z vícedenních akcí se udály 2 víkendovky na 
nových levnějších lokacích a coworkingová 
chata. Lokace neměla vliv na program a kvalitu 
akcí. Na chatě se navíc podařilo odvést více práce 
než obvykle.



Projekty

V roce 2023 jsme se rozhodli 
kvůli menšímu rozpočtu a 
nedostatku zájemců 
neudělovat minigranty, ale 
experimentovat s projekty 
pod naším vedením. 

Biosecurity a AI Governance

V rámci letních stáží jsme zmapovali situaci v ČR a 
sestavili jsme seznam relevantních oborů, výzkumníků v 
ČR i zahraničí a nadějných intervencí. Podklady jsou 
připraveny pro zájemce, kteří by měli zájem ČR či svět v 
daných tématech posunout. V mapování jsme 
pokračovali i na coworkingové chatě a v průběhu 
workathlonů. Proběhlo i několik konzultací s experty.

Evaly
Large Language Models Evaluations
Ve spolupráci s OpenAI jsme experimentovali s evaluacemi 
velkých jazykových modelů. Původně jsme se chtěli zaměřit 
na evaluaci manipulativních kapacit, ale doiterovali jsme k 
experimentům s motivací modelů. Projekt je úspěšnou 
pokračující aktivitou, do které se zapojilo nejméně 10 našich 
členů, 10 pozorovatelů a 10 altruistů ze zahraničí.

Resilience
Uvedení X-risk výzkumu do české akademické sféry
Projekt zahrnoval sestavení osnov projektů zaměřených na 
výzkumná témata navržená Allfedem a dalšími EA 
organizacemi a pokus o sestavení výzkumných týmů z 
relevantních vědců, kteří by se otázkami zabývali.
Přes malé dílčí úspěchy v organizování vědecké 
spolupráce, se ukázalo, že není snadné najít vhodné 
grantové výzvy pro X-risk témata.
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Letní stáže jsme zaměřili na 
podklady a komunikaci

● Tereza Holubová se zaměřila svou stáž na 
biosecurity, mapovala existující intervence, obory, a 
relevantní výzkumníky a policy-makery

● Anna Francová na AI Governance, mapovala 
existující standardy a instituce, které se jí zabývají

● A Rozvita Javorská na civilizační odolnost, jejím 
úkolem byla komunikace s vědci, kteří by mohli 
provádět relevantní výzkum
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Polina Suchá: Polina má doktorát z fonetiky, pracovala 
v technologické firmě až do loňského roku pozorovala 
spolek z povzdálí, než se vrhla do účasti na seminářích, 
akcích, a také skvělé pomoci s komunikací a 
marketingem. To už bylo jen krok od její práce snů pro 
neziskovou organizaci OBRAZ zabývající se v ČR právy 
zvířat.

Tereza Holubová: Tereza studuje Politickou vědu na 
LSE v Londýně, kde se zaměřuje na studium terorismu. 
O CZEA se dozvěděla díky seminářům v loňském roce 
a letos u nás byla na stáži se zaměřením na biosecurity. 
Ze stáže byla nadšená a plánuje se na téma zaměřit i v 
magisterském studiu.

Rozvita Javorská: Studentka gymnázia, její hlavní 
zájem, kterému se chce v budoucnu věnovat je 
sociálně prospěšné podnikání. V rámci stáže si vybrala 
výzkumná témata v ekonomické oblasti na zvýšení 
odolnosti poskytnuté organizací Allfed. Připravila návrh 
projektů a kontaktovali jsme relevantní výzkumníky. 
Bohužel mezi nimi nebyl velký zájem. 

Případové 
studie
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Jan Michelfeit: Honza je softwarový engineer, 
aktivní ve spolku již od roku 2018. Vždy aktivně 
organizoval meetupy, facilitoval a přinášel zajímavá 
témata od darování přes prioritizaci po AI. V roce 
2021 byl spolkovým radním a v letech 2021-2 vedl 
dobrovolnicky spolkové kariérní konzultace. Tou 
dobou se také začal intenzivněji zajímat o AI safety 
a dostal se na Redwood Research Fellowship. Na 
začátku roku 2023 díky tomu získal práci v jednom z 
předních AI Labů. Nyní žije v Londýně, ale dále 
online facilituje naše semináře.



Ponaučení 2023

+ Intro přednášky na univerzitách 
o EA tématech nejsou v ČR příliš 
vhodný formát a působí nuceně. 
Zaměříme se spíše na zvaní 
odborníků a podpoříme 
studenty, pokud budou chtít 
nějaké intro uvést sami.

+ Naše experimenty s organizací 
eventů měly vedlejší efekt na 
pokles aktivity komunity samotné. 
V roce 2024 předáme organizaci 
opět více do rukou komunity. 

+ Odkud k nám chodí relevantnější 
lidé

+ Kariérní semináře je obtížné 
komunikovat co do obsahu a 
získat pro ně vhodnou cílovou 
skupinu. Budeme je nadále 
méně propagovat a podpoříme 
jejich vznik ad hoc.
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Partnerské organizace Dárci

+ David Horák
+ Dlabka Jakub
+ Linda Kolaříková
+ Martin Majliš
+ Michal Breznický
+ Mojmír Vinkler
+ Ondřej Burket
+ Petr Semkin
+ Přemysl Paška
+ Radek Matěj
+ Tomáš Dulka
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Projekty v komunitě a ČR

37

Projekty našich členů či alumni 
vznikly z jejich vlastní iniciativy a pravděpodobně by nevznikly, kdyby jejich tvůrci nebyli před 
několika lety v kontaktu se spolkem, ač současný spolek na tyto projekty žádný dopad nemá. 
Některé byly založeny našimi členy, někde byly nebo jsou naši členové či alumni významně 

zapojeni.



V roce 2023 jsme se rozhodli investovat náš čas 
převážně do projektů a lepší komunikace:

Na podporu motivace k akci komunity jsme plánovali:
- Projekty (převážně AI safety a biosafety)
- Stáže, Pracovní skupiny
- Hackathony

Jako nejúspěšnější hodnotíme projekt Evalů, kde si řada 
lidí vyzkoušela interakci s velkými jazykovými modely. 
Podobná iniciativa se děla i v rámci hackathonů. 
Užitečné výstupy byly i z letošních stáží a skupinek na 
coworkové chatě. Naopak nepovedlo se letos 
dotáhnout projekt Resilience a sehnat pracovním 
skupinkám leadery.

Ze vzdělávacích aktivit jsme plánovali především 
semináře, dále pak panelové diskuze a rozvíjení 
synergií s dalšími probíhajícími programy.

Plnění plánu
EA Intro, AI Safety seminář (technický i governance) a 
Kariérní seminář se vydařily v obou semestrech. 
Forecastingový seminář jsme brzy deprioritizovali. Trend 
organizovat méně eventů v lepších synergiích se vydařil, 
ale nepodařilo se sehnat organizátory komunitních akcí.

Z organizačně-rozvojových aktivit jsme se zaměřili na 
zlepšení externí komunikace (především lepší outreach na 
univerzity a sociální sítě). Inro přednášek na univerzitách se 
v H1 povedlo zorganizovat několik, ale nebylo to příliš 
cost-efektivní, tak jsme se v H2 rozhodli investovat hlavně 
do sociálních médií.

Z interních aktivit jsme měli v plánu dotáhnout evaluační 
proces, což se povedlo v podobě dotažení první verze této 
výročky a reportů, máme nicméně ještě rezervy v 
realistickém stanovování cílů na začátku roku.
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Plány na rok 2024
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OBLAST PLÁN

Stálé aktivity Opět plánujeme víkendovky, coworking a stáže a také 
semináře, ke kterým plánujeme přidat biosafety.

Propagace jednotlivých 
oblastí a příležitostí ke 
zlepšení

Plánujeme nový kampaňový přístup k propagaci témat 
na sociálních médiích v souladu s diskuzními setkáními a 
přednáškami. Komunikovat chceme převážně témata z 
oblasti AI safety, biosafety a racionality.

Zvyšování akceschopnosti 
komunity

Zvýšení akceschopnosti bychom chtěli dosáhnout 
systematizací propojování lidí a sdílení jednotlivých 
příležitostí a vylepšením našeho ‘trhu příležitostí’.

Interní záležitosti Vnitřně bychom se chtěli věnovat kontrole kvality naší 
práce a zlepšení externí komunikace.



Spolek pro efektivní 
altruismus
IČO: 05418704
Novákových 1817/30a
180 00, Praha Libeň
info@efektivni-altruismus.cz 
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